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§ 3  

Förlängning av entreprenadavtal för drift av Rio 
vård- och omsorgsboende 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga avtalet med 

Attendo Care AB för tiden 2014-10-31 till och med 2016-

10-30. 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna 

förlängningsavtalet. 

3. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Ärendet 

En central upphandling genomfördes 2009 av 

kommunstyrelsen/ stadsledningskontoret där bland annat 

driften av Rio vård- och omsorgsboende ingick. 

Vårdföretaget Attendo Care AB driver Rio vård- och 

omsorgsboende sedan 1 november 2009. Avtalet gäller till 

och med 30 oktober 2014, och överenskommelse om 

förlängning kan träffas senast nio månader före avtalstidens 

utgång, det vill säga senast 31 december 2013.  

Årets avtalsuppföljning av Rio vård- och omsorgsboende 

visar att de boende får god omvårdnad och att det är en 

fungerande verksamhet. I uppföljningen konstateras dock att 

utveckling bör ske på vissa områden för att motsvara de krav 

och åtaganden som gjorts. Dessa kommer att åtgärdas av 

entreprenören.  

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att 

förlänga gällande avtal med två år för tiden 31 oktober 2014 

till och med 30 oktober 2016. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 november 2013. 

Dnr 2011-847-2.2.2.  

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. yrkade bifall till 

miljöpartiets tilläggsförslag utöver förvaltningens förslag till 

beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde först proposition på förvaltningens 

förslag till beslut mot socialdemokraternas och vänsterpartiets 

förslag. 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på miljöpartiets  

tilläggsförslag mot alliansens förslag till avslag. 

Nämnden beslöt avslå miljöpartiets tilläggsförslag. 
 
Reservation 1 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

gemensamt förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att inte förlänga avtalet med 

Attendo Care AB för tiden 2014-10-31 till och med 2016-

10-30.  

2. Att verksamheten tas över i egen regi från och med 2014-

10-31 
 
Reservation 2 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig 

mot nämndens avslagsbeslut till förmån för eget 

tilläggsförslag enligt följande. 

 

Nämnden beslutar  

 

att möjligheterna till dagliga utevistelser ska säkerställas 

 

att utveckla boendet till ett boende med grön hälsoprofil  

 

att i övrigt anföra följande: 

 

Den kvalitetsuppföljning som redovisas till nämnden visar att 

de boende inte erbjuds regelbunden utevistelse i närmiljön. 

Rätten och möjligheterna till utevistelse ska säkerställas. 

Många som egentligen vill behöver motivation och 

uppmuntran för att komma ut. Undersökningar visar att de 

som ute regelbundet blir friskare, mindre deprimerade och 

mindre läkemedelsberoende. Att ha tillgång till en uteplats 

med växtlighet och grönska där de gamla kan få känna solens 
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strålar i ansiktet och uppleva årstidsväxlingarna kan innebära 

stor livskvalitet. 

 

I dagsläget finns inget profilboende i stadsdelen för de äldre 

som vill ha ett boende med en stark miljö-och hälsoprofil. Ett 

sådant skulle ha en mängd positiva effekter för de äldre som 

bor där.  

 

Ekologiska råvaror ska alltid väljas när det finns att tillgå, i 

möjligaste mån närproducerade och årstidsbaserade. All mat 

ska tillagas på plats. Det ska finnas tillagningskök på boendet.  

 

Vårdhundar, som bevisats vara hälsobringande för många 

äldre, och regelbundna grundliga läkemedelsgenomgångar för 

att säkra att patienter inte fel- eller över medicineras är några 

av de verktyg vi ser skulle ge ökat välbefinnande och hälsa.  

 

Projekt som ”Ungdomsbesök i vård- och omsorgsboenden” 

har varit mycket lyckosamma och det skulle vara bra om det 

gick att permanenta liknande verksamheter. Det är uppenbart 

att ungdomar kan tillföra höjd livskvalitet i vården och 

omsorgen av gamla, inte minst genom att de kan ha mer tid 

för samtal och att motivera de gamla till att exempelvis 

komma ut under dagen.  

 

Miljövänliga och ekologiskt hållbara alternativ ska alltid 

väljas vid inköp av produkter för rengöring, hushållsarbete 

osv. Engångsmaterial ska väljas bort. På samma sätt som 

Stockholms alla förskolor bör vara fria från skadliga 

kemikalier ska äldreboendet med miljöprofil sträva mot att 

erbjuda en giftfri miljö och bli en förebild för alla stadens 

boenden. Det kan handla om materialval, giftfria textilier osv. 

Matavfall ska minimeras i möjligaste mån, och det matavfall 

som ändå blir ska återvinnas till biogas eller komposteras.  

 

För medarbetarna ska det finnas tjänstecyklar för att spara tid, 

miljö och också hälsa, kanske som komplement till eventuella 

tjänstebilar som drivs med el.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett gemensamt uttalande enligt 

följande. 

 

Det är viktigt att det finns en mångfald av olika aktörer inom 

vård och omsorgsboenden på Östermalm. Linnégården, 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

25 november 2013 
Blad 7 

 

  

Kattrumpstullen och Kampementet är verksamheter som är 

upphandlade sedan lång tid. Den enda verksamheten som 

idag drivs i egen regi är Dianagården. Det är därför dags att ta 

tillbaka ytterligare ett vård och omsorgsboende till egen regi. 

 

Den kvalitetsuppföljning som redovisas till nämnden visar att 

de boende inte erbjuds regelbunden utevistelse i närmiljön. 

Detta anser vi är mycket allvarligt. Undersökningar visar att 

de som regelbundet vistas i grön- områden blir friskare, 

mindre deprimerade och mindre läkemedelsberoende. Även 

en kort promenad varje dag förbättrar hälsan och 

välbefinnandet avsevärt, ett faktum som samtidigt medför att 

hälso- och sjukvårdskostnaderna reduceras. I den 

kvalitetsuppföljning som redovisas till nämnden visar att de 

boende inte erbjuds regelbunden utevistelse i närmiljön. 

  

  

 

 

 

 

 

 


